



مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة Ports, Customs and Free Zone Corporation





النشرة الإلكترونية Newsletter

"البشر وأفكارهم وابتكاراتهم وأحلامهم واتصالاتهم هم رأس مال المستقبل. لأنه حيث تذهب العقول العظيمة اليوم ، ستحدث أشياء عظيمة غدا "

"Human beings, their ideas, innovations, dreams and connections, are the capital of the future. Because where great minds go today, great things will happen tomorrow"

صاحب السمو الشيخ محمد بن راشد آل مكتوم نائب رئيس الدولة رئيس مجلس الوزراء حاكم دبي رعاه الله

His Highness Sheikh Mohammed bin Rashid Al MaktoumVice President and Prime Minister of the UAE and Ruler of Dubai



05

ورشة عمل بين سلطة دبي البحرية وإدارة البيئة والصحة والسلامة بدائرة "تراخيص"وجمعية الترفيه البحري والشركات البحرية

DMA and EHS of Trakhees conducted a workshop with Leisure Marine Association and maritime companies

مؤسسة الموانى والجمارك والمنطقة الحرة تطلق مبادرة كسوة العيد بمناسبة حلول عيد الفطر المبارك The Ports, Customs and Free Zone Corporation launches the Eid Gift initiative on the occasion of Eid Al-Fitr بن سليّم: موظفونا هم رأس مالنا الأغلى والأهم في منظومة العمل المؤسسي وهم سفراءنا أمام الشركاء والمتعاملين Bin Sulayem: PCFC employees are our most precious and valuable asset in the institutional work system



بن سليّم؛ موظفونا هم رأس مالنا الأغلى والأهم في منظومة العمل المؤسسي وهم سفراءنا أمام الشركاء والمتعاملين Bin Sulayem: PCFC employees are our most precious and valuable asset in the institutional work system

H.E. Sultan Ahmed bin Sulayem, Chairman of the Ports, Customs and Free Zone Corporation, praised the efforts of the work teams at the Ports, Customs and Free Zone Corporation under the supervision and guidance of the executive leadership in achieving the objectives of the Dubai government and its agenda in the economic field, considering them the most valuable and important asset in the institutional work system as they are the ambassadors of the corporation in front of its partners and customers, this came during his opening speech at the Ramadan Gathering of the PCFC family at the Queen Elizabeth II Hotel in Port Rashid in Dubai.

During the ceremony, His Excellency announced that the PCFC has achieved the objectives of its strategic and financial plan for the past year 2022, praising the efforts of the work teams in achieving these achievements, and calling for more efforts with great enthusiasm and a dedicated spirit to raise the Corporation's position on the map of government work and in line with the directions of the wise leadership.

Bin Sulayem continued: "We rely on you to implement our strategy and realize our vision of making your city a pioneering sustainable center that promotes global economic progress".

In a related context, His Excellency referred that the Ports, Customs and Free Zone Corporation launched a series of initiatives titled "Ramadan Al-Khair" in cooperation with the Dubai Charity Association, with the aim of strengthening its community initiatives and consolidating the spirit of giving and humanitarian and community work, as the program included many charitable initiatives, including digging a well in India, and the Eid clothing initiative for needy families, in addition to distributing Iftar meals to workers, organizing a religious lecture on the virtues of the last ten days, and sponsoring a number of Ramadan tournaments.

Bin Sulayem stressed the commitment of the Ports, Customs and Free Zone Corporation to implement the directions of the Dubai government and its strategy to achieve community development, and to continue its efforts to support the social growth of the emirate through a series of various events, and a package of pioneering initiatives in the field of community development that are organized throughout the year, with the aim of improving the quality of life.

His Excellency said: "We adopt a strategy aimed at consolidating the values of social responsibility, and we are committed within our policy to community service, enhancing the spirit of giving, solidarity among employees and involving them in social responsibility programmes. We are keen to support activities and events that enhance interaction with various groups of society so that they become active elements in building a better future for coming generations".

أشـاد سـعادة سـلطان أحمـد بـن سـليّم، رئيـس مؤسسـة الموانـئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة، بجهـود فـرق العمـل بمؤسسـة الموانـئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة تحـت إشـراف وتوجيـه القيـادات التنفيذيـة فـي تحقيـق مسـتهدفات حكومـة دبـي وأجندتهـا فـي المجـال الاقتصـادي، واعتبرهـم رأس المـال الأغلـى والأهـم فـي منظومـة العمـل المؤسسـي باعتبارهـم سـفراء المؤسسـة أمـام شـركائها ومتعامليهـا، جـاء ذلـك خـلال كلمتـه فـي افتتـاح اللقاء الرمضاني لأسـرة المؤسسـة على مائحة السـحور فـي فنـدق الملكـة إليزابيـث الثانيـة بمينـاء راشـد بدبـي.

وأعلـن سـعادته خـلال اللقـاء عـن تحقيـق المؤسسـة مسـتهدفات خطتهـا الاسـتراتيجية والماليـة للعـام الماضي 2022، مشـيداً بجهـود فـرق العمـل في تحقيـق تلـك الإنجـازات، وداعيـاً إلى بـذل المزيـد مـن الجهـود بهمـة عاليـة وروح متفانيـة للارتقـاء بمكانـة المؤسسـة على خريطـة العمـل الحكومي وبمـا يواكـب توجهـات القيـادة الرشـيدة.

وتابـع بـن سـليّم: "أنتـم شـركاء النجـاح.. سـفراء المؤسسـة.. نعتمـد عليكـم فـي اتبـاع اسـتراتيجيتنا وتحقيـق رؤيتنـا لجعـل مدينتكـم مركـزاً رائـداً مسـتدام يدعـم نمـو القطـاع الاقتصـادي علـى المسـتوى العالمـي".

وفي سياق متصل، أشار سعادته إلى إطلاق مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة سلسلة من المبادرات بعنوان "رمضان الخير" بالتعاون مع جمعية دبي الخيرية بهدف تعزيز مبادراتها المجتمعية وترسيخ روح العطاء والعمل الإنساني والمجتمعي، حيث اشتمل البرنامج العديد من المبادرات الخيرية منها حفر بئر في جمهورية الهند، ومبادرة كسوة العيد للأسر المتعففة، علاوةً على توزيع وجبات إفطار صائم على العمال، وتنظيم محاضرة دينية عن فضل العشر الأواخر، وتقديم الرعاية لعدد من البطولات الرمضانية.

وأكـد بـن سـليّم على التـزام مؤسسـة الموانئ والجمـارك والمنطقـة الحـرة بتنفيـذ توجهـات حكومـة دبـي واســتراتيجيتها لتحقيـق التنميـة المجتمعيـة، ومواصلـة جهودهـا لدعـم النمـو الاجتماعـي الإمـارة مـن خـلال سلسـلة الفعاليات المتنوعـة، وحزمـة مـن المبادرات الرائحة في مجـال التنميـة المجتمعيـة التي يتم تنظيمهـا علـى مـدار العـام، بهـدف تحسـين جـودة الحيـاة وتحقيـق سـعادة المواطنيـن والمقيميـن.

وقـال سـعادته: "نتبنى اسـتراتيجية هدفهـا ترسـيخ قيـم المسـؤولية المجتمعيّـة ونلتـزم ضمـن سياسـتنا بخدمـة المجتمع، وتعزيز روح العطـاء والتضامـن والتكافـل بين الموظفين وإشـراكهم في برامج المسـؤولية المجتمعية. ونحرص على دعم الأنشـطة والفعاليات التي تعـزز التفاعـل مـع مختلـف فئـات المجتمـع ليكونـوا عناصـر فاعلـة فـى بنـاء مسـتقبل أفضـل للأجيـال القادمـة". سحور



















ىبخور



الأخبار الداخلية **Internal News**







نظمـت سـلطة دبـي البحريـة بالتعـاون مـع إدارة البيئـة والصحـة والسـلامة بدائـرة التخطيـط والتطويـر-تراخيص في دبي ورشة عمل في مقر سلَّطَة دبي البحرية مع جمعية الترفيه البحري والشركات البحرية وناقشت استفساراتهم حول خدمات البيئة والصحة والسلامة ومتطلبات السلامة والتفتيش والتصاريح للأنشطة البحريـة المتعلقـة ببنـاء السـفن وإصلاحهـا وصيانتهـا. تهـدف هـذه الورشـة إلى تعزيـز التواصـل بيـن جمعيـة الترفيـه البحـرى والشـركات البحريـة مـع الجهـات الحكوميـة ذات العلاقـة، وتوضيح الإجـراءات والمتطلبات الخاصة بالسلامة البحرية والصحة العامة والحفاظ على البيئة المحيطة.

مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة تطلق مبادرة كسوة الُعيَّد بُمناسبة حُلول عيد الفطِّر المبارَّك

The Ports, Customs and Free Zone Corporation launches the Eid Gift initiative on the occasion of **Eid Al-Fitr**

DMA and Trakhees EHS conducts a workshop with Leisure Marine **Association and maritime companies**

Dubai Maritime Authority in collaboration with the Environment, Health and Safety Department at Planning and Development Department-Trakhees organized a workshop at the Dubai Maritime Authority premises with the Leisure Marine Association and maritime companies. The workshop discussed their concerns and inquiries regarding environmental, health and safety services, safety requirements, inspections, and permits for marine activities related to ship building, repairing and maintenance. The aim of this workshop is to enhance communication between the Leisure Marine Association, maritime companies, and relevant government entities, and to clarify procedures and requirements for marine safety, public health, and environmental preservation.

Among our Strategic KPI's

Percentage of revenue growth:

Our Strategy

This KPI represents the growth in revenue that was collected by PCFC.

من مؤشرات الأداء الرئيسية الاستراتيجية

نسبة نمو الإيرادات؛

استراتيجيتنا

DUBAI RAMADAN TIME TABLE 2022				
Ramadan	Weekday	Greg	Fajr	Maghrib
28	Wed	Apr 19	4:32AM	6:47PM
29	Thu	Apr 20	4:31AM	6:47PM

Weather Condition الة الطقس

الأربعاء Wednesday 04/19



30

H: 27°C L: 22°C

الخميس **Thursday** 04/20



Fri

H: 27°C L: 20°C



Apr 21



H: 28°C L: 22°C

السبت **Saturday** 04/22

4:30AM

H: 29°C L: 21°C

الأحد **Sunday** 04/23

6:48PM

H: 29°C L: 23°C الاسم: ناصر سالم العاجل

المسمى الوظيفي؛ تنفيذي أول فعاليات

نىخة تعرىفىة:

بدأت مسيرتي المهنية في عـام 1999 حيـث التحقـت بالعديـد مـن المؤسسـات الحكوميـة والـوزارات الاتحاديـة كهيئـة كهربـاء وميـاه دبي، ووزارة البيئـة والميـاه، ومواصـلات الإمـارات. خـلال سـنوات عملي، توليت العديـد مـن المهـام وسـاعدني تنـوع مهامي في صقـل مهاراتي وتوسـيع خبراتي والتغلب على التحديـات حيث عملت في المجـال الميداني والرقابي والإداري وشـاركت كمتطـوع في تنظيم عـدد مـن الفعاليات مثل مؤتمـر "بيئتي مسـؤوليتي الوطنية" وماركت كمتطـوع في تنظيم عـدد مـن الفعاليات مثل مؤتمـر "بيئتي مسـؤوليتي الوطنية" والتربي والاجتماعـات الدوليـة لمجلـس التعـاون الخليجـي، جائـزة مواصـلات للسـلامة والتربي المرورية لطلبة المحارس.

في عام 2022، التحقت بمؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة، بوظيفة تنفيذي أول فعاليات وسعادتي الحقيقة هي عندما أرى المؤسسة قائمة على نجاحات تلو الأخرى. وبعد 24 عاماً من العمل المتفاني، أيقنت أن عدد السنين غير مهم بقدر أهمية الإنجازات والذكر الحسن ومساعدة الآخرين فهي التي تبقى في السيرة الطيبة للإنسان. من هواياتي ركوب الخيل، والعزف على الآلات الموسيقية.

Name: Nasir Salem Al-Ajel

Job Title: Senior Executive Events

Biography:

I started my professional career in 1999 when I joined many government institutions and federal ministries such as Dubai Electricity and Water Authority, Ministry of Environment and Water, and Emirates Transport. I have held many positions and that helped me elevate my skills through diversified tasks, expanding my expertise, and overcoming challenges as I worked in the supervisory and administrative fields, and I participated as a volunteer with many parties in the conference, My Environment, My National Responsibility 2010-2011 International meetings of the Gulf Cooperation Council, Mowasalat Award for Safety and Traffic Education for School Students I joined the Ports, Customs and Free Zone Corporation in 2022, as a Senior Executive-Events, my true happiness is when I see the establishment building on one success after another. Through the course of 24 years, I realized that the number of years is not important as achievements and helping others; that's what remains in the good reputation of a person. My hobbies are horseback riding and playing musical instruments.

أســـرة PCFC Family



نـقطــة تـحــول

Community Work

The United Arab Emirates has an active and enthusiastic community for community work, as the government and institutions encourage interest in volunteer work and provide the necessary support for volunteers. Many charitable institutions and societies also organize voluntary events and activities that target various segments of society, and contribute to the improvement and development of community life.

Community work is an action undertaken by an individual or a group of individuals in society, with the aim of improving the life

of the community around them, promoting social justice and contributing to the sustainable development of society. Community work depends on individuals cooperating and coordinating their efforts to achieve common goals.

Community work includes a wide range of activities, such as providing assistance to the poor, the needy, and the sick, providing education and training, organizing voluntary campaigns to preserve the environment and nature, promoting culture and the arts, and others.

The UAE provides many opportunities for volunteers, whether through charities and private institutions or through government institutions that encourage citizens and residents to take an interest in community work and provide them with the necessary support and encouragement. There is also a national platform for volunteering (Volunteers.UAE) to expand the scope of volunteer work, consolidate the concept of social responsibility, and create an integrated and sustainable system for volunteer work as one of the most important pillars of community cohesion and cohesion in the country.

Samih Ahmed ElSharif

Senior Officer Risk & Governance - S&C Department

العمل المجتمعي

تحظى دولة الإمارات العربية المتحدة بمجتمع نشـط ومتحمـس للعمـل المجتمعـي، حيث تشـجع الحكومـة والمؤسسـات على الاهتمـام بالعمـل التطوعـي وتوفيـر الدعـم الـلازم للمتطوعيـن. كمـا تنظـم العديـد مـن المؤسسـات والجمعيـات الخيريـة الفعاليـات والأنشـطة التطوعيـة التـي تسـتهدف مختلـف فئـات المجتمـع، وتسـاهم فـي تحسـين الحيـاة المجتمعيـة وتطويرهـا.

العمل المجتمعي هو عمل يقوم بـه فـرد أو مجموعـة مـن الأفـراد في المجتمـع، بهـدف تحسـين حيـاة المجتمـع المحيـط بهـم وتعزيز العدالـة الاجتماعيـة والمسـاهمـة في التنميـة المسـتدامة للمجتمـع. يعتمـد العمـل المجتمعـي على تعـاون الأفـراد وتنسـيق جهودهـم لتحقيق الأهـداف المشـتركة.

يتضمــن العمــل المجتمعــي مجموعــة واســعة مــن الأنشــطة، مثــل تقديــم المســاعدة للفقــراء والمحتاجيــن والمرضــى، وتوفيــر التعليــم والتدريــب، تنظيــم حمــلات تطوعيــة للحفــاظ علــى البيئــة والطبيعــة، تعزيــز الثقافــة والفنــون، وغيرهــا.

توفر الإمارات العديد من الفرص للمتطوعين، سواء كان ذلك عن طريق الجمعيات الخيرية والمؤسسات الخاصة أو من خلال المؤسسات الحكومية التي تشجع المواطنين والمقيمين على الاهتمام بالعمل المجتمعي وتوفير الدعم والتشجيع اللازم لهم.

كمـا توجـد منصـة وطنيـة للتطـوع (متطوعين.امـارات) لتوسـيع نطـاق العمـل التطوعـي، وترسـيخ مفهــوم المســؤولية المجتمعيـة، وإيجـاد منظومـة متكاملـة ومســتدامة للعمــل التطوعـي كأحــد أهــم ركائـز التماســك والتلاحــم المجتمعــي فــي الدولــة.

سامح احمد الشريف ضابط أول المخاطر والحوكمة – إدارة الاستراتيجية والاتصال



حيـل إنتاجيـة باســتخدام ChatGPT: خمــس طــرق لاســتخدام روبوتــات المحادثــة لجعــل حياتــك أســهل

مسودة رسائل البريد الإلكتروني:

يمكن أن ينتهي الأمر بصياغة ما يُقصد به أن يكون بريدًا إلكترونيًا سريعًا أن تكون مهمة شاقة وتستغرق وقتًا طويلًا. إن تجميع كل الكلمات الصحيحة معًا لتوصيل رسالتك مع الاستمرار في استخدام النغمة الصحيحة ولغة الشركة أصعب مما تبدو عليه.

الحصول على الدافع قبل مهمة كبيرة

تعتبر تجربة الأعصاب أو التوتر قبل القيام بمهمة كبيرة جزءًا طبيعيًا من التجربة البشرية. في بعض الأحيان ، يمكن أن يساعدك الحديث الحماسي أو خطة اللعب الجيدة في الحفاظ على تركيزك والتركيز على المهمة التي تقوم بها. بدلًا من سؤال زملائك أو عائلتك أو حتى Google عن الإستراتيجية المثالية لما قبل الحدث ، يمكنك أن تسأل ChatGPT.

تساعدك على تكوين القوائم الأساسية

بصفتك شخصًا يحب القوائم ، فإن هذه الميزة غيرت قواعد اللعبة. تعد القوائم طريقة سهلة للتنظيم وتضمن عدم نسيان مهام معينة. ومع ذلك ، يمكن أن تستغرق كتابة القوائم وقتًا طويلًا ويمكن أن تتطلب في كثير من الأحيان إجراء بحث في الخلفية. على سبيل المثال ، عندما أذهب في إجازة ، عادةً ما أستخدم قوائم التعبئة في Google للتأكد من أنني لا أفوت أي شيء وأستخدم هذه المعلومات كأساس لإنشاء بياناتي الخاصة. باستخدام ChatGPT ، يمكنك فقط أن تطلب منه كتابة القائمة نيابة عنك.

إنشاء تعليق لصورة شخصية

سـواء كنـت تقـوم بإنشـاء محتـوى لحسـاب شـخصي أو مهني ، يمكنـك الاسـتفادة مـن مطالبـة ChatGPT بتقديـم المشـورة مـع التسـميات التوضيحية. قـد يكـون العثـور على تسـمية توضيحيـة قصيـرة وعصريـة ، ولكـن هـذا ينطبـق أيضًا على صورتك ، أمرًا صعبًا ، خاصـة بالنسـبة للمحتـوى غير الوصفي بشـكل خـاص ، مثـل صـور السـيلفي. يمكنـك تغذيـة مدخـلات في ChatGPT بأكبر قـدر مـن التفاصيل كما تريـد حـول صورتـك لتوليد التسـمية التوضيحيـة المثالية.

وضع خطة تجريب مخصصة لك

يمكنـك تسـخير قـدرات ChatGPT لتدسـين صحتـك الجسـدية أيضًـا. إذا كنـت تبحـث عـن خطـة تدريـب مصممـة خصيصًا لاحتياجاتك الخاصة ، فيمكن لـ ChatGPT تحقيق ذلك مـن أجلك. كل مـا عليك فعلـه هـو إخبار ChatGPT بأكبـر قـدر مـن التفاصيـل حـول مـا تبحـث عنـه في التمريـن وسـيؤدي إلـى إنشـائه.أخبرته أنني أردت التدريبـات علـى جهـاز الجـري لتحسـين القـدرة على التحمـل أثنـاء الجـري ، وأنتجـت قائمـة بخمسـة تدريبـات مختلفـة يمكنني تجربتهـا. يتضمـن الروبـوت أيضًـا نصائـح لـك للحصـول على النتائـج المرجـوة ، مثـل الإحمـاء وزيـادة التدريبـات تدريجيـاً.

ChatGPT productivity hacks: Five ways to use chatbots to make your life easier

Draft Emails:

Drafting up what is meant to be a quick email can end up being a tedious, time-consuming task. Stringing together all the right words to get your message across while still using the right tone and corporate jargon is harder than it looks.

Get motivation before a big task

Experiencing nerves or jitters before a big task is a normal part of the human experience. Sometimes a good pep talk or game plan can help you stay focused and zero in on the task at hand. Instead of asking your colleagues, family or even Google for the perfect pre-event strategy, you can ask ChatGPT.

Help you compose basic lists

As someone who loves lists, this feature is a game-changer. Lists are such an easy way to get organized and ensure you don't forget specific tasks. However, lists can be time-consuming to write and can oftentimes require background research. For example, when I go on vacation, I usually Google packing lists to make sure I don't miss anything and use that information as a basis to create my own. With ChatGPT, you can just ask it to write the list for you.

Create a selfie caption

Whether you are creating content for a personal or professional account, you could benefit from asking ChatGPT to advise with captions. Finding a caption that is short and trendy, but that also applies to your picture, can be challenging, especially for content that isn't particularly descriptive, such as selfies. You can feed an input into ChatGPT with as much detail as you'd like about your photo for it to generate the perfect caption

Make a custom workout plan for you

You can harness ChatGPT's abilities to improve your physical health, too. If you are looking for a workout plan tailored to your specific needs, ChatGPT can make that happen for you. All you have to do is tell ChatGPT as much detail about what you are looking for in a workout and it will generate it.

I told it I wanted treadmill workouts to improve my running stamina and it generated a list of five different workouts I could try. The bot even includes advice for you to get your desired results, such as warming up and increasing workouts gradually.

ألغاز وألعاب

This Week: Brain Teasers

I am something people love or hate. I change people's appearances and thoughts. When people take care of themselves I may go up higher.

To others, I am a mystery. Some people might want to try and hide me but I will show.

No matter how hard people try I will never go down. What am I?



الأسبوع الحالى: ألعاب التفكير

أنا شيء يحبه أو يكرهه الناس. أغير مظهر الناس وأفكارهم. اذا اعتنى الشخص بنفسه، ربما از داد.

بالنسبة للآخرين ، أنا لغز. قد يرغب بعض الناس في إخفائى ولكننى سأظهر حتماً.

مهما يحاول البعض، لن أتراجع للوراء أبداً.. إذن من أناء

Last week: Brain Teasers

What is something that roams around the world, but stays in the corner?

Stamp



الأسبوع الماضي: : ألعاب التفكير

ما هو الشيء الذي يطوف حول العالم، لكنه يبقى في الزاوية؟

طابع



تعد مؤسسة الموانئ والجمارك والمنطقة الحرة إحدى مؤسسات حكومة دبي، والتي تأسست رسميًا في عام 2001، وتتضمن عدداً من الكيانات والسلطات التي تعمل تحت مظلتها. وتشمل هذه الكيانات جمارك دبي وسلطة موانئ دبي، بالإضافة إلى دائرة التخطيط والتطوير -تراخيص، وسلطة مدينة دبي الملاحية، ومكتب الوكيل الملاحي للسفن الخشبية، إلى جانب إدارة الاستثمار وإدارة الأمن.

The Ports, Customs and Free Zone Corporation (PCFC) is one of the government organizations under the Dubai government, which was officially established in 2001, that includes several entities and authorities operating under its umbrella. These entities are Dubai Customs, Dubai Ports Authority, in addition to the Department of Planning and Development - Trakhees, the Dubai Maritime City Authority, Marine Agency for Wooden Dhows, Investment Department, and Security Department.

رؤيتنــــا

تعزيــز مكانــة دبي كمركــز رائــد مستدام لدعــم القطـاع الاقتصادي علــى الـصعيد الــعالمي.

Our Vision

To sustainably facilitate and promote Dubai as the world's leading economic sector.

مركز الاتصال 990 Call Center 800







